
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань енергетики та житлово-комунальних послуг 

18 вересня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету ГЕРУС А.М.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я б пропонував, щоб ми зараз проголосували за 

відповідний порядок денний, як ми це робимо, і тоді… проголосували 

відповідний порядок денний – і відразу встановили кворум. У нас частина 

депутатів є тут вживу, а частина є в онлайн-режимі.  

Якщо немає заперечень, давайте тоді так зробимо, і далі будемо вже 

розглядати наші питання по кожному окремо. Десь у нас є проекти законів, 

де потрібні голосування; десь у нас просто більше в режимі дискусій, обміну 

думками, обговорення проблематики. І ми потім по цих питаннях 

пройдемося. Зараз пропоную, щоб ми затвердили порядок денний і 

встановили кворум на сьогоднішньому комітеті.  

Відповідно, хто за те, щоб підтримати, затвердити відповідний порядок 

денний? Прошу… Да, до речі, у нас четверте питання – це інформація Голови 

правління НАК Нафтогаз України О.М.Чернишова щодо результатів роботи 

підприємства та подальші плани підприємства. Там справа в тому, що будуть 

чутливі моменти, тому на четверте питання у нас ютуб-трансляції не буде, і 

відеоучасть, окрім депутатів-членів комітету, також ми обмежимо. А на п'яте 

знову у нас буде ютуб-трансляція. 

Ну, всі ми бачимо, які є атаки на, в тому числі, вже, на жаль, і газову 

інфраструктуру. Тому, якщо ми хочемо таку відверту розумову, то, на жаль, 

доведеться тоді її проводити без ютуб-трансляції. 

Тому пропоную затвердити порядок денний, і відразу ми, таким чином, 

будемо розуміти кворум на сьогоднішньому комітеті. 

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус – за. 

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович. 

 

ЖУПАНИН А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Камельчук – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович. 
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КОСТЮХ А.В. Костюх – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Є, присутній. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

Мулик Роман Миронович. 

Нагорняк Сергій Володимирович.  

 

НАГОРНЯК С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сергій Володимирович, у вас там ще на окрузі є місто 

Ватутіне, я так розумію? Ми вже до нього підійшли, ми вже підійшли до 

вирішення цієї проблеми. 

 

_______________. Частково. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. 

Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. 

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М.  За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, так?  

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Так, за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Шипайло Остап Ігорович. 

Юнаков Іван Сергійович. 

Юрченко Олександр Миколайович. 
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ЮРЧЕНКО О.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. 19 – за? 19 – за. Кворум є. Порядок денний ми 

затвердили. 

Відповідно є у нас один законопроект, де комітет неголовний, тим не 

менше, нам потрібно теж проявляти нашу політичну позицію. Тому 

пропонується проект Закону "Про припинення дії, вихід та денонсацію 

міжнародних договорів України, укладених Урядом України з урядами 

Російської Федерації, Республіки Білорусь та в рамках Співдружності 

Незалежних Держав", автор – Кабінет Міністрів України, номер проекту 

Закону 0290. 

Є хтось від МЗС щодо цього проекту закону? 

 

КВАС І.Є. Добрий день, шановний голово, шановні народні депутати! 

Мене звуть Квас Ілля, я начальник Шостого територіального управління. 

Мені доручено висвітлити позицію з цього питання.  

Проект Закону "Про припинення дії, вихід та денонсацію міжнародних 

договорів України, укладених Урядом України з урядами Російської 

Федерації, Республіки Білорусь та в рамках СНД" розроблено МЗС на 

виконання доручення Прем'єр-міністра України Дениса Шмигаля від 10 

липня 2024 року, за результатами наради, проведеної під його головуванням, 

щодо припинення дії для України міжнародних договорів з цими 

державними суб'єктами. Цей проект розроблено з урахуванням комплексного 

підходу після проведеної МЗС міжвідомчої наради і з метою прискорення 

процедури виходу з міжнародних договорів, укладених державою з 

Російською Федерацією, Білоруссю та в рамках СНД.  

Цей проект наразі передбачає припинення дії  9 міжнародних 

договорів, укладених урядом України з урядами Російської Федерації та 
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Республіки Білорусь, 5 угод з Російською Федерацією, 4 –  з Білоруссю, а 

також 5 угод в рамках Співдружності Незалежних Держав. 

Проект акта погоджено з причетними органами влади України. Власне 

кажучи, що стосується компетенції …(Не чути) може стосуватися Угоди між 

Урядом України і Урядом Російської Федерації про взаємний залік 

заборгованості за поставлені енергетичні ресурси і за розщеплювані 

матеріали від 30 жовтня 1997 року; також Угоди між Кабінетом Міністрів і 

Урядом Російської Федерації про умови резервних поставок і оплата 

російського природного газу в Україну... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Дивіться, ми ж все одно розглядаємо це 

загалом, а не в якійсь частині. А загалом той проект, який є, ми його 

підтримуємо чи не підтримуємо. Я думаю, що ми його підтримаємо. 

У мене просто тільки одне питання. От зараз вже 18 вересня 24-го року 

…(Не чути) А є ще якісь угоди з Росією чи Білоруссю, які ще не розірвані до 

сих пір і будуть нерозірвані після навіть того, як ми приймемо цей проект 

закону?  

 

КВАС І.Є.  Так, є такі угоди. Міністерством, в принципі, на системній 

основі здійснюється цей аналіз. Можу сказати, що десь протягом останніх 

двох років здійснюється аналіз доцільності чи недоцільності припинення дії 

міжнародних договорів. І звісно, є низка міжнародних договорів з цими 

суб'єктами, які наразі визначено за недоцільно припиняти їх дію з огляду на 

можливий негативний вплив на національні інтереси України. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ви тримаєте ситуацію під контролем.  

 

КВАС І.Є. Так, так, тримаємо ситуацію під контролем. Є відповідні 

погодження від профільних міністерств і відомств. І, зокрема, є погодження 

цього запропонованого вам пакету Міністерством економіки… 
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Міністерством енергетики України листом міністра енергетики від 13 серпня 

погоджено цей перелік цих угод. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. 

Чи є запитання у колег народних депутатів? Прошу Юрченко 

Олександр Миколайович.  

 

ЮРЧЕНКО О.М. Рік назад, я зараз просто шукаю реєстраційний номер, 

зареєстрований законопроект, який розриває всі міжурядові і 

міжпарламентські угоди між безпосередньо Російською Федерацією та 

Республікою Білорусь. Чого він не розглядається? Чого подається окремо від 

уряду…  від представника Шостого відділу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, тут скоріше питання….  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. До депутатів, мабуть. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вони ж закон не голосують. Закони голосуємо ми. 

Але, можливо, задати, чи підтримує МЗС такий законопроект, який розриває 

всі… 

 

ЮРЧЕНКО О.М Абсолютно всі угоди, щоб ми…Пам'ятаєте, на початку 

був ключ, що ми голосували постійно, розірвали один, розірвали другий, 

розірвали третій. Чого це робиться? Одночасно взяти всі ці документи і всі їх 

розірвати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я прошу міністерство.  

 

КВАС І.Є. Саме в цьому і полягає цей інноваційний підхід, 

запропонований міністром  Андрієм Іванович Сибігою, і проговорено 
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питання відповідності до Закону України "Про міжнародні договори", з 

Міністерством юстиції погоджено алгоритм, яким чином можна це 

забезпечити. І саме зараз ми звели ці міжнародні договори, згоду на 

імплементацію яких надавала Верховна Рада України і через розпорядження 

Кабінету Міністрів Кабінет Міністрів вніс на ваш розгляд цей перелік 

міжнародних угод. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Тобто кінцева мета та ж сама, тільки шлях 

трошки інший, ви вирішили поблоково їх розривати, аналізуючи кожний з 

них.  

 

КВАС І.Є.  Ну, звичайно. Наступним етапом ми внесли вже в Офіс 

Президента ті міжнародні договори також з Російською Федерацією, 

Білоруссю в рамках СНД, які потребують рішення Президента України. 

Наступним етапом здійснюється підготовка переліку міжнародних договорів, 

дія яких буде припинена актом Кабінету Міністрів України. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. А ви згідні із загальновідомим 

твердженням, що договір із Російською Федерацією невартий паперу, на 

якому він написаний?    

 

КВАС І.Є. На жаль, відносини із Російською Федерацією і зухвальна 

агресія нашого північного сусіду довела нам, що, дійсно, відносини з 

Російською Федерацією є наразі недоцільними. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

 

КВАС І.Є. Ми перебуваємо в стані війни і дипломатичні відносини 

розірвані. І тому, коли ми підійдемо до етапу нових відносин, то тоді будемо 

дивитися, в яких сферах нам треба розвивати ці відносини.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам.  

Олексій Юрійович Кучеренко запитання, потім – Максим Миколайович 

Хлапук.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Є пропозиція перейти до голосування, оскільки 

наш комітет носить назву Комітет з енергетики та житлово-комунальних 

послуг і нам дуже буде цікаво сьогодні послухати про газ, про енергобезпеку 

і так далі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Єдине, я не хочу зараз відволікатися, може, в 

робочому порядку подискутую, тут представник МЗС сказав, що якісь там 

речі по якимось договорам треба узгоджувати з Президентом. Мені здається, 

що уряд працює по цьому з Верховною Радою, мені так здається, може, я 

помиляюсь. Але я не хочу уводити, бо я Конституцію читаю.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Конституція якраз говорить, що за зовнішні 

відносини наш Президент...  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Візує ці ваші законопроекти, тоді я так задам 

питання. Як узгодження відбувається?  

 

КВАС І.Є. Я перепрошую, є низка договорів, згоду на імплементацію 

яких надавала Верховна Рада України і відповідно рішення приймає 

Верховна Рада України. Є міжурядові договори, які прийняті чи укладалися 

рішеннями уряду України, і відповідно вихід з цих договорів потребує 

відповідних рішень уряду України. А також є міждержавні договори, які ...  
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КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. Уряду і Верховної Ради.  

 

КВАС І.Є. Да, а також є міждержавні договори, які перебувають в 

компетенції Президента України, і відповідно воно іде до нього. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Повірю вам, але перевірю обов'язково. Дякую.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Максим Миколайович Хлапук і Вікторія Олександрівна Гриб потім. 

 

ХЛАПУК М.М. Пане Ігоре, дякую вам за роботу МЗС, я розумію, що 

це дуже складно дотримуватися права міжнародних договорів, виконувати 

всі процедури навіть по відношенню до договорів, які Україна заключала з 

державою-агресором. Утім хочу зазначити, що принаймні серед 

енергетичних питань всі угоди і договори, які представлені в цьому 

законопроекті на вихід і денонсацію, вони є технічними, вони є 

одноразовими, фактично вони вже були виконані в момент їх заключення і 

зараз це швидше формальний акт для того, щоб їх відправити в утиль, в архів 

історії. Водночас хочу наголосити, якщо ви відкриєте ці договори, ці 

договори нанесли непоправної шкоди  українській державі як і багато інших 

договорів, які були заключені з Російською Федерацією. Але це, напевно, 

вже те, що ми маємо вивчати і діти навіть наші мають вивчати, розуміючи 

про те, що наслідки будь-якого підписаного договору через багато років 

можуть сильно впливати на життя  країни.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую. 

 

ШИПАЙЛО О.І. Я вибачаюся, Андрій Михайлович, можете 

зареєструвати Шипайло. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, Шипайло є присутній.  

Вікторія Олександрівна Гриб. 

 

МУЛИК Р.М. Андрій Михайлович, і Мулик Роман. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман плюс, присутній.  

 

ГРИБ В.О. Пане Ігорю, ви сказали одну ключову фразу, що є деякі 

договори, які необхідно розглядати прагматично і дійсно рахувати чи це 

вигідно на сьогодні України, чи невигідно. Я б хотіла запитати чи все було 

прораховано вже з приводу енергетики та інших питань? І чи не буде так, що 

розірвавши ті договори, ми не зможемо посилатися в міжнародні суди з 

приводу того, що, наприклад, Російська Федерація якісь не виконала свої 

зобов'язання. Може краще гроші отримати?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміла думка. Дякую. 

Тоді я пропоную важливий проект Закону про припинення дії, вихід та 

денонсацію міжнародних договорів з РФ, Республіки Білорусь та в рамках 

Співдружності Незалежних Держав. Тому пропоную підтримати відповідний 

проект закону 0290.  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус – за 
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Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна.  

 

ГРИБ В.О. Утрималась. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви добре подумали, Вікторіє Олександрівно? 

 

ГРИБ В.О. Я ж кажу, я хочу завжди мати розрахунки. Якщо це вигідно 

Україні і якщо це на нашкодить, то я тільки за, бо я вважаю, що з агресором 

не можна мати жодних стосунків. Але коли це просто популізм, а не 

розрахунки, то я б хотіла все-таки почути розрахунки. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

 

_______________. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так що ви теж утримались?  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович. 

 

ЖУПАНИН А.В. Святе діло. За.  

Іоффе Юлій Якович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Геть від Москви! Смерть ворогам! Камельчук – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кісільов Ігор Петрович. 

 

КІСІЛЬОВ І.П. Я просто.  Смерть ворогам!  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. Костюх – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. Авжеж за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. Кучеренко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. Мороз – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 

 

МУЛИК Р.М. Мулик – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк Сергій Володимирович. 
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НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

Семінський Олег Валерійович.  

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна.  

Совсун Інна Романівна.  

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шипайло Остап Ігорович. 

Юнаков Іван Сергійович. 

Юрченко Олександр Миколайович. 
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ЮРЧЕНКО О.М. Шкода, що це не 9661, зареєстрований мною рік 

назад, але, звичайно, за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ніхто не передумав. Все  так і є  

 

_______________. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Тоді у нас 19 – за. Рішення прийнято. 

Правильно? Добре. Дякую. 

Далі у нас, 30 вересня нас запросили до Львова,  там взагалі буде 

тиждень подій, в тому числі щодо житлово-комунальних послуг щодо 

теплопостачання, водопостачання, розвитку ОСББ. І нам надійшла 

пропозиція, щоб 30 вересня у Львові зробити виїзне засідання комітету. 

Тому я пропоную, питання номер два: щодо внесення змін до плану 

роботи комітету на дванадцяту сесію щодо проведення виїзного засідання 

комітету у вересні-жовтні 2024 року у місті Львів на тему: "Готовність 

підприємств житлово-комунального господарства до роботи в осінньо-

зимовий період 2024-2025 років в умовах відсутності електропостачання". 

Скажемо так, в умовах потенційного, можливої відсутності 

електропостачання.  

Нам потрібно це проголосувати, щоб ми могли документально, це все 

процедурно оформити, щоб воно все було коректно і згідно законодавства. 

 

_______________. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зачитав те, що було... Взяти участь у форумі, 

включити в план роботи, так.  

 

_______________. (Не чути) 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Воно і так публічно, там 150 гостей 

запрошують. 

Олексій Юрійович Кучеренко. Прошу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Колеги, безумовно, однозначно, це дуже непогана 

ідея, бо я подивився і програми цього форуму і поговорив там з 

організаторами, з асоціаціями галузевими, вони, зрозуміло, хочуть у нас на 

площадці цій обговорити нагальні проблеми.  

Єдине, в мене така пропозиція конструктивна. Безумовно, я за це, але 

зараз у нас 18 вересня. Зробити мікроорганізаційну зі свого боку таку групи і 

в робочому порядку, може не зараз, обговорити, щоб цей комітет у нас не 

просто таким відбувся, щоб ми там поговорили в чергове, про різницю, про 

борги послухали, все, як завжди, а бажано, щоб ми там якісь там рішення, або 

протокольні, або... я не кажу там стратегічні закони, але якесь доручення 

уряду. І тоді обов'язково там виникнуть питання, безумовно, до Нафтогазу. І 

бажано представника якогось, Олексія Михайловича, я думаю,  ви тільки за 

будете це, і міністерство, може нового міністра, я маю на увазі Олексія 

Володимировича Кулебу. Хай входить в тему, хай входить, бо він вже до нас 

не встиг забіжати перед призначенням. Долі там уже немає, там одні борги. Я 

маю на увазі, може, і Мінфін там для того, щоб... 

На засіданні комітету нам треба продумати, які питання, які перед нами 

там будуть ставити, які ми можемо, чим дієво якось допомогти, бо приблизно 

зрозуміло, про що вони будуть говорити. Але, однозначно, взяти участь треба 

і в форумі, і комітет, безумовно.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. 

Прошу Михайло  Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. Шановні колеги, я все-таки буду наполягати на тому, 

щоб десь трошки обмежувати ту інформацію. Тому що коли ми приходимо в 
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Міненерго і бачимо, що перед тим виставляють інформацію про транзит, 

наприклад, електроенергії або про проходження осінньо-зимового періоду, 

що на складах вже все нормально, що там вугілля є, або про відремонтування 

енергоблоків. Це стосується і виїзного, і форумів, і всього. Щоб потім нас 

завтра не звинуватили в тому, що, не дай бог, туди прилетіло, а ми 

інформацію викидали в ефір.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміла позиція. Дякую. 

 

КУЧЕРЕНКО  О.Ю. Тобто таємно там проводити… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Без надлишкової, скажемо так, без надлишкової...  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Тому зараз ні час, ні дату точно ворогу не скажемо.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Можемо ми перейти до голосування по цьому 

питанню? Давайте.  

Тоді Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус – за. 

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. За. 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович. 

Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 
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МУЛИК Р.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За? 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. 

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За.   
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Шипайло Остап Ігорович.  

Юнаков Іван Сергійович.   

Юрченко Олександр Миколайович. 

18 – за. Хто ще?  

 

ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за і є.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юнаков – за. Присутній. 

19 – за включно з Юнаковим.  

Тепер наступне питання порядку денного – це звіт про роботу комітету 

за одинадцяту сесію розглянути відповідно до статті 53 Закону України "Про 

комітети Верховної Ради України". Звіт про роботу комітету був розісланий 

членам комітету, правильно, тому я пропоную його підтримати і 

проголосувати за звіт про роботу комітету.  

Прошу, Михайло ...(Не чути)  

 

_______________. Я думаю, що треба буде врахувати до звіту, що двоє 

колег наших покидають комітет, напевно, не задоволені роботою комітету. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, тут… хочуть. 

Ну буде постанова, проект постанови, то тоді будуть… 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. А що,  там є такі тенденції? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну двоє колег як би хочуть, зараз є комітети, які такі 

на  слуху, актуальні більше, там воєнні питання є. 

 

ГРИБ В.О.  Колеги, а що може бути, що просто на сьогоднішній день 

необхідним, чим Комітет енергетики?  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Сектор безпеки та оборони. 

 

ГРИБ В.О. Це правда, але вони …(Не чути)  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Побачимо. 

 

ГРИБ В.О. А  я вам хочу сказати, що ні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Побачимо. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Рішення в залі буде. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Значить, відповідно за цей звіт потрібно 

проголосувати.  

Хто – за відповідне рішення?  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович.        

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Герус Андрій Михайлович. Це я, за. 

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна. 
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ГРИБ В.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович.  

Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович. 

 

КОСТЮХ А.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. Красов Олексій Ігорович 

вийшов. 

Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, я вибачаюсь, як питання  

ставиться? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Звіт про роботу комітету за одинадцяту сесію. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Взяти  до відома?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Затвердити звіт. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. А, затвердити? За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 

 

МУЛИК Р.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович.  

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. 

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Шипайло Остап Ігорович. 

Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрченко Олександр Миколайович. Немає.  

18 – за. Рішення прийнято. Дякую. 

Так, і тепер у нас четверте питання порядку денного. Інформація 

Голови правління НАК Нафтогаз України Олексія Михайловича Чернишова 

щодо результатів роботи підприємств групи Нафтогаз за 2023 рік, перше 

півріччя 2024 року та подальші плани на друге півріччя 2024 і 2025 років. 

Номер сім це буде, переставимо трішки, щодо боргів по заробітній 

платі перед працівниками вугільних підприємств. Будемо. У нас ще є щодо 

звернення комітету до МАГАТЕ. 

Вікторія Олександрівна, а у нас це звернення вже є готове? 

 

ГРИБ В.О. Да. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте його просто проголосуємо зараз і все, поки 

настоюють. Звернення було розіслано на всіх? 

Тоді я пропоную питання номер п'ять. Підтримати відповідно 

звернення, яке ініціювала Гриб Вікторія Олександрівна, звернення до 

МАГАТЕ щодо загрози ядерній безпеці у зв'язку з масовими атаками з боку 

Російської Федерації. 

Хто – за відповідне рішення? 

Бондар Михайло Леонтійович. 
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БОНДАР М.Л. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович. 

Герус – за. 

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович. 

Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. 

Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович. 

Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 

Нагорняк Сергій Володимирович. 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Припутень Дмитро Сергійович. 

Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 

Скороход Анна Костянтинівна. 

Совсун Інна Романівна. Совсун Інна Романівна і МАГАТЕ, яка позиція 

по МАГАТЕ? Яка позиція по зверненню до МАГАТЕ щодо масованих атак, 

масованих терористичних атак з боку Російської Федерації, Інна Романівна  

підтримує чи не підтримує звернення проти Російської Федерації? Не чую 

Інну Романівну. Хтось чує? Не чути.  

Хлапук Максим Миколайович.  

 

ХЛАПУК М.М. Пане голово, голос – за. Хлапук, так, за. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Андрій Михайлович, я на зв'язку, якщо що.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Кучеренко – за? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Так, за. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Це звернення до МАГАТЕ. Добре. 

Шаповалов Юрій Анатолійович.  

Шипайло Остап Ігорович.  

Юнаков Іван Сергійович. 

Юрченко Олександр Миколайович. 

Ще не всі проголосували.  

 

КОСТЮХ А.В. Пане голово, Костюх – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Костюх – за. Супер, чудово, Анатолій Вячеславович 

– за.    

13 – за. Рішення прийнято. У нас все рівно кворум сьогодні був... 

 

ЖУПАНИН А.В. Жупанин – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  І Жупанин – за.  

14. Все, рішення прийнято.  Я просто хвилювався, що Інна Романівна 

свою не висловила позицію принципову.  

 

ГРИБ В.О. Інна Романівна внесла свої пропозиції  до тексту... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Тобто вона співавтор цього? 

 

ГРИБ В.О. Вона практично співавтор.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Добре. Зрозумів. 

Дякую.  Все, я думаю, що у нас зараз трохи такі технічні труднощі, я 

думаю, що в комітеті всі це підтримують, бо дійсно звернення потрібно, так 

що тут ніхто не висловлювався проти.  
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Дякую. Є це питання. І тепер можемо перейти до питання номер 7, це 

щодо боргів по заробітній платі перед працівниками вугільних підприємств. 

Важливе питання, яке ми починали вже розглядати і з цього питання 

запитання, скарги.  

Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. Колеги, ми знаємо, яка проблема існує з боргами по 

заробітній платі та шахтарям. Попросили міністерство сьогодні доповісти, 

що відбувається, і навіть перенесли це питання зараз. Тому дуже прошу 

першого заступника пана Шейка зараз нам розповісти, які вже в нас є рухи і 

що сплачено, що не сплачено і що будемо робити.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, прошу вам слово.  

І ще я так само запрошую вас, щоб ви колись прийшли до нас на 

комітет все-таки вживу, тому що ви відносно недавно призначений першим 

заступником міністра, я так розумію, що по розподілу обов'язків до вас у 

ваші обов'язки входить співпраця з парламентом, з комітетом, тому щоб ми 

познайомилися. Ми не кусаємося, у нас тут нормальний і хороший колектив і 

будемо раді бачити вас тут, щоб ви до нас прийшли. Це вже на наступне 

засідання, коли там ми підберемо час, щоб всім було зручно. 

Прошу, вам слово.  

 

ШЕЙКО Ю.Є. Шановні депутати, шановні колеги! Дякую вам за 

запрошення. Обов'язково  наступного разу я буду у вас і будемо спілкуватися 

вже не через комп'ютер, а офлайн. Дуже чекаю цього і зустрінемося.  

Стосовно питання по виплаті зарплати на сьогоднішній день, загальний 

стан. За січень-серпень цього року державними вуглевидобувними 

підприємства, що знаходяться на нашій території, нараховано 3 мільярди 710 

мільйонів 172,4 тисячі гривень, на виплату якої спрямовано 2 мільярди 681 
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мільйон 402,2 тисячі гривень, в тому числі за рахунок держбюджету 1,8 

мільярда гривень. На сьогоднішній день рівень виплати заробітної плати 

складає 72,3 відсотка.  

Заборгованість із заробітної плати із січня по серпень поточного року 

складає 1 мільярд 28 мільйонів 770,2 тисячі гривень.  

За вересень протягом 16 діб на виплату зарплати та погашення 

заборгованості з нею з зарахуванням балансових платежів спрямовано 288 

мільйонів 728,9 тисячі гривень, в тому числі з держбюджету 205 мільйонів 

115 тисяч гривень.  

Хочу нагадати, що джерелами виплати заробітної плати працівникам 

державних підприємств, що належать до сфери управління Міненерго, є 

кошти, які отримані від реалізації вугільної продукції, та видатки державного 

бюджету за відповідними програмами. 

Щодо лімітів, які передбачені бюджетом, Міністерство енергетики 

використало їх всі. Тобто всі кошти, які були передбачені бюджетною 

програмою по реструктуризації вугільної галузі, на даний період 

спрямовуються виключно на виплату заробітної плати робітникам газі. 

Що стосується надходжень від реалізації вугільної продукції, то через 

систематичні ракетні обстріли, які у нас було... в результаті яких було 

повністю припинено роботу підприємств теплової генерації вугільні 

енергоблоки, внаслідок чого повністю було припинено споживання ними 

вугілля вітчизняного видобутку.  

Заборгованість із заробітної плати виникла виключно через 

недоотримання коштів від реалізації вугілля за відсутності ринків збуту. 

За координацією міністерства Центренерго, Укрвугілля, Львіввугілля 

укладено графік взаєморозрахунків, тому що заборгованість по Львіввугіллю 

в нас була сама висока, вона становила 548,5 мільйона гривень, тому було 

укладено графіки взаєморозрахунків, за якими Центренерго зобов'язується 

щомісячно, починаючи із жовтня цього року, перераховувати на 

розрахунковий рахунок Укрвугілля грошові кошти в рахунок погашення 
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заборгованості на загальну суму 548,5 мільйона гривень, до березня 2025 

року такий графік складений. І уже з цього місяця 4 вересня Центренерго 

перерахувало на Уквугілля кошти – 50 мільйонів, які були спрямовані на 

Львіввугілля, на погашення заробітної плати. 

Також Центренерго взяло на себе зобов'язання по погашенню існуючої 

заборгованості по графіку і на жовтень очікується надходжень на 90 

мільйонів гривень. Крім того хочу сказати, що з 2-го числа цього місяця по 

18-е ДП "Укрвугілля" забезпечило реалізацію уже 33 тисяч тонн вугільної 

продукції виробництва Львіввугілля на адресу теплової генерації України. 

Станом на сьогоднішній день здійснено перерахування грошових 

коштів за відвантажену вугільну продукцію на адресу Львіввугілля в сумі 

35,5 мільйона гривень. До кінця поточного місяця очікується перерахування 

на адресу Львіввугілля ще близько 40 мільйонів гривень. Тобто відновлення 

розрахунків між Центренерго з ДП "Укрвугілля" дає можливість останньому 

погасити свою заборгованість перед державними вугледобувними 

підприємствами.  

В цілому дебіторська заборгованість Укрвугілля станом на сьогодні 

становить 716,4 мільйона гривень, кредиторка – 630,1 мільйона гривень.  

І ще, що я хочу доповісти. На виконання протокольного рішення 

наради щодо стабілізації роботи державних вугледобувних підприємств, яка 

була проведена 24 серпня цього року, Міністерство енергетики розробило 

проект Постанови Кабміну про внесення змін до порядку використання 

коштів, передбачених в державному бюджеті для реструктуризації вугільної 

галузі, та направило на погодження та проведення цифрової експертизи 

Міністерству фінансів, Міністерству економіки і Міністерству цифрової 

трансформації.  

Проектом акта пропонується на період дії правового режиму воєнного 

стану в Україні внести зміни до порядку використання коштів, передбачених 

у державному бюджеті для реструктуризації вугільної галузі, для погашення 

заборгованості та виплати зарплати всім працівникам вугледобувних 
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підприємств державної форми власності, а також запобігання виникненню 

такої заборгованості в майбутньому. 

Станом на сьогодні проект постанови Мінцифри погодив без 

зауважень. Мінфін проект постанови поки не погодив. Очікується 

погодження Мінекономіки. Крім того, Міністерством енергетики розроблено 

проект Закону України про внесення змін до деяких законів України щодо 

погашення заборгованості державними підприємствами вугільної галузі з 

єдиного внеску на загальнообов'язкове державне соціальне страхування та 

фінансові санкції з метою сприяння погашенню заборгованості державних 

підприємств вугільної галузі із сплати єдиного внеску на загальнообов'язкове 

державне соціальне страхування та зі сплати штрафних санкцій (пені), 

нарахованих на суму заборгованості зі сплати єдиного внеску; недопущення 

погіршення фінансового стану цих підприємств і додержання права 

застрахованих осіб та погодження з відповідними центральними органами 

виконавчої влади. Станом на сьогодні цей проект закону подано на розгляд 

до Кабінету Міністрів України. 

У мене інформація вся. Будь ласка, готовий відповісти. Зі мною тут 

знаходиться і директор з фінансів, а також директор вугільного 

департаменту. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. 

Загалом, якщо в загальному з тих слів, що я почув, то, мабуть, і в 

зв'язку із сезоном таким зимовим, і у зв'язку з тим планом, який підписаний 

щодо проплат, з жовтня сума надходження коштів мала би збільшуватися, а 

відповідно і виплати заробітної плати, і погашення боргів також мали би 

збільшуватись. Тобто борги самі мали би зменшуватися, десь у жовтні місяці 

цей тренд мав би стати відчутним, що борги по зарплаті в нас зменшуються. 

Правильно я розумію ситуацію? 
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ШЕЙКО Ю.Є. Так, безусловно. Тим більше, що ми чекаємо все ж таки, 

в роботу ми включимо теплову нашу генерацію, яка в нас використовує 

вугілля. Тому ця ситуація буде в нас ще покращуватись. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло, дякую. 

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. Дякую. 

Пане Юрій, все-таки ми підключились до цього, до повної трансляції 

по ютубу, і буду просити все-таки знову ж таки обмежувати розказувати, що 

ми все відремонтовуємо, надсилаємо вугілля, в нас все добре, – щоб знову не 

почало прилітати. Це перше. 

Друге: питання по ЄСВ. На нараді вже звільненої Ірини Верещук 

піднімалося питання і погодили, наскільки я пам'ятаю, Мінфін кивнув 

головою, що готовий це робити, і податкова сказала, що готова робити, 

списати певні штрафи, якщо найдеться оцих 90 мільйонів тіла боргу, якщо 

погаситься. Тобто це йде паралельний процес, тобто законопроект і шукання 

тіла, тобто 90 мільйонів? Чи на чомусь поставити хрест, наприклад, шукання 

цих 90 мільйонів і вирішили піти там із законопроектом в такий спосіб. Це 

друге питання...  перше питання.  

І друге питання. Прошу вас звернути увагу, дзвонили до мене 

неодноразово хлопці, які зараз беруть безпосередньо участь в захисті 

держави, які являються шахтарями, але вони працюють... були мобілізовані з 

підприємств, які зараз підпадають під реструктуризацію, під закриття, вони 

не розуміють подальшого свого статусу. Куди вони будуть повертатися, коли 

підприємство буде закрите, а вони ще будуть воювати, будуть служити, після 

цього що буде з ними, куди вони мають бути повернуті? 

Дякую.  

 

ШЕЙКО Ю.Є. Дякую за запитання.  
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По-перше, ще раз хочу сказати, що закон, проект закону ми такий 

розробили і направили його на розгляд в Кабінет Міністрів України. Це 

стосовно того, що ми казали по ЄСВ, по санкціям і пені. Крім того, було 

підготовлено лист на USAID по можливості виділення донорської допомоги, 

коштів для покриття заборгованості по самому тілу. Поки що, значить, 

наскільки я знаю, лист знаходиться в Кабінеті Міністрів, чекаємо його 

подальшого підписання. По крайній мірі я зворотного зв'язку по цьому 

питанню я поки не маю.  

Що стосовно людей. Давайте так, якщо є таке питання, то, будь ласка, 

давайте, ви зверніться, щоб ми конкретику розуміли, хто це і які шахти, про 

що іде мова, щоб ми могли, скажемо так, правильно і законно все це 

відпрацювати. 

 

БОНДАР М.Л. Що ще треба сказати? Що є шахти, які попадають під 

ліквідацію і на тих шахтах працівники зараз мобілізовані, от і все. Ви ж 

знаєте чітко як міністерство, які шахти підпадають під реструктуризацію, ви 

знаєте чітко, у вас є статистика на кожній шахті кількість працівників 

мобілізованих. Що я ще маю вам додатково надати?  

 

ШЕЙКО Ю.Є. Ви нічого не должны надати. Є у нас керівники 

підприємств, які мають це зробити і звернутись, вони знають, скільки у них 

людей мобілізовано. 

 

БОНДАР М.Л. Вважайте моє звернення до вас депутатським 

зверненням, це що я тільки що до вас звернувся.  

 

ШЕЙКО Ю.Є. Добре. Хорошо.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Оформити, щоб залишився вхідний номер, листом 

оформити і тоді все буде однозначно, або депутатським листом чи 

депутатським запитом.  

Прошу, Вікторія Олександрівна Гриб. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, там і мені словечко дасте. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Слово дам. 

 

ГРИБ В.О. Пане Юрію, я вам дякую за те, що все ж таки ви включилися 

і зараз опрацьовуєте це питання, і ми бачимо, що дійсно воно рухається.  

По листу до USAID. Скажіть, будь ласка, ви піднімали питання тільки 

по і ЄСВ  чи ви піднімали питання також або по позиці, або просто грантових 

грошах для того, щоб ми змогли виплатити, сплатити зараз всю 

заборгованість, яка є по заробітним платам? Тому що я, коли надавала 

пропозиції, надавала пропозиції саме по цим грантовим коштам по 

заборгованості. 

 

ШЕЙКО Ю.Є.  Добрий день, Вікторія. Дякую за запитання. Ми 

зробили лист повний на 10 мільярдів гривень, який включає в себе і 

заборгованість по заробітній платі, і в тому числі те, що я вже казав, і інші… 

 

ГРИБ В.О. Завтра буде зустріч з пані Верещук, я підніму питання, 

запитаю, де той лист, і будемо просити, щоб вона допомагала, як вона 

обіцяла нам. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, дякую. 

І в нас по відео ще піднімають руку. Є запитання –  Волинець Михайло 

Якович і Кучеренко Олексій Юрійович.  
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Давайте, Волинець Михайло Якович. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, дякую. Олексій Юрійович там 

активність проявляв, надайте йому слово. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Михайло Якович, я швидко, я навіть не запитання, 

а дві фрази.  

Пане Юрій, я так розумію, ви за вугілля відповідаєте після цих подій. 

Ми розуміємо, все, що зараз у вугільній сфері державного управління 

державними вугільними підприємствами, має бути все бездоганно, просто 

там, бо ми розуміємо, наскільки тема резонансна.  

В мене перше запитання, може, не в прямому ефірі, може, скажете 

пізніше. Скажіть, будь ласка, ми бачимо зараз карту фронту, ми відстежуємо 

події, ми розуміємо, які там в тому числі нашим з вами підприємствам не те, 

що небезпека, ми розуміємо, що вони сьогодні наші, завтра можуть бути не 

наші. Обладнання, в тому числі скандальне, із-за якого ваш попередник 

постраждав, да,  його хоч вивозимо ми з державних шахт на ті регіони,  які 

мали би працювати? Це перше питання.  

І друге. Шановний пане перший заступник, я звертаю вашу увагу,  у 

нас з вами на початку року була дуже бурхлива дискусія, коли  ми мораторій 

продовжували. І я нагадаю, ми там записали в закон про продовження 

мораторію на рік,  в прикінцевих положеннях, щоби до травня місяця уряд 

розробив хоч якийсь план дій по шахтах державних,  по цій реструктуризації. 

Бо ця програма не носить назву "виплати зарплати",  як пані Вікторія каже, 

ні,  вона  програма реструктуризації. Ви навіть не знаєте,  мабуть, що в законі 

таке є. І я просто пропоную колегам, давайте вимагати від уряду, від 

міністерства, щоб вони просто виконували закон, в який ми включаємо такі 

пункти. 
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Дякую. Це без претензій до нового керівника, це просто до нас усіх,  

щоб ми були більш формально прискіпливими до дій уряду.  Дякую. А на 

перше запитання відповідайте, якщо... по  обладнанню. Дякую. 

 

ШЕЙКО Ю.Є. Дякую за запитання. 

По обладнанню, значить, робота в нас організована, відповідне 

розпорядження по міністерству є, листи, розроблений план вивозу 

обладнання з територій, які у нас під загрозою, і  по релокації обладнання на 

захід нашої країни. Є відповідні графіки і ведеться повна інформація, зведена 

інформація, звідкіля яке обладнання виїжджає, де знаходиться в дорозі і 

конечний пункт призначення, де воно, куди приїжджає. І таким чином у нас є 

повна інформація по обладнанню: звідкіля воно пішло і куди прийшло, щоб 

нічого ніде по дорозі не загубилося. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Михайло Якович Волинець, прошу. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, безмежно вам вдячний,  

Вікторії Олександрівні за те, що ви небайдужі до судьб людей. А 

заборгованість по заробітній платі,  як  сказав перший заступник міністра,  

складає 1 мільярд 592 мільйони гривень. Але це неостаточна цифра 

заборгованості,  тому що не враховані 8 шахт в Луганській області, які 

видобували вугілля з 22-го року і заробили активи. Наприклад, 

Лисичанськвугілля заборгованість складає 150 мільйонів, 61 мільйон – 

Первомайськвугілля. І ми точно не знаємо, яка заборгованість по заробітній 

платі двох вугледарських шахт, і міністерство про це не показує, і не 

говорить. Ви що, не збираєтесь виплачувати людям зарплату? А це й 

податки, і ЄСВ, і так далі. І таким чином ми думаємо, що заборгованість по 

зарплаті складає більше 2 мільярдів коштів. 
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Із тих мільярд 592 мільйони, що назвав перший заступник міністра, є 

заборгованість з 2008 року по 2023 рік також 400 мільйонів гривень. Це крім 

тих,  що я називав, крім Лисичанська, Первомайська і вугледарських шахт, це 

по всіх інших об'єднаннях у Львівській, Волинській і Донецькій областях. 

Андрію Михайловичу, дивіться, по Мирноградвугіллю заборгованість, 

якщо її не було, то вже склала 1,2 місяця. Чому так вийшло? По-перше, 

шахти там розбиті ворогом і вони зупинили свою роботу останні два тижні. 

Але люди розраховувались ще в серпні місяці активно, і фонд заробітної 

плати по Мирноградвугіллю виріс майже вдвічі. Подібна ситуація виникала в 

Добропіллявугілля-видобуток, де заборгованість зараз складає уже 3,5 

місяця, і Селидіввугілля, заборгованість по зарплаті складає 4 місяці. І ви 

знаєте, що там ідуть активні бойові дії, деякі шахти вже захоплені 

територіально ворогом. 

А, наприклад, Львіввугілля, Андрій Михайлович, ми тут згодні і з 

заступником міністра, і з вами, що заборгованість трошки зменшилась. Якщо 

ми минулий раз з вами констатували, що заборгованість по зарплаті була біля 

6 місяців, зараз 5 місячних фондів, і за рахунок того, що відвантажили 

вугілля іншим споживачам, наприклад, щоденно поступало 2 мільйони 

гривень і підтягували, виплачували зарплату непромисловій групі, це апарат 

управління, це жіночки поверхневого комплексу в основному. Ми говорили 

про те, що жінки, які в основному без чоловіків, не мають інших доходів, і на 

утриманні яких і діти малолітні, і престарілі батьки, то цій категорії у 

Львіввугіллі зараз трішечки виплачували заробітну плату. Бо 7 місяців люди 

ні копійки, впродовж 7 місяців ні копійки не отримали зарплати. Як їм можна 

було жити? І ще раз дякую, що ви, шановні колеги, на це реагуєте. 

Дивіться, 12 вересня ми мали приймати участь у роботі наради під 

керівництвом Міністерства по територіях. Але у зв'язку з тим, що віце-

прем'єр Верещук перемістилась на іншу роботу, перейшла в Офіс 

Президента, ми завтра, пані Вікторіє, з вами постараємося отримати якусь 

більш-менш ясну відповідь від пані Верещук, хто в Кабінеті Міністрів буде 
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цим займатися. Тому що робота була дуже продуктивна, були долучені: 

Міністерство фінансів, Міністерство економіки, Укрзалізниця, Міністерство 

оборони, всі споживачі вугілля в Україні. І це все йшло під протоколи, і ми 

рухалися. І раптом зараз зупинена ця робота.  

І все ж хотілося б отримати відповідь від вас, пане перший заступник 

міністра, шановний Юрію Євгеновичу, чи ведеться робота по погашенню 

заборгованості по зарплаті по Луганській області, по Донецькій області, 

зокрема Вугледар. І якщо ведеться така робота, то чи комунікуєте ви з 

Фондом держмайна згідно з протоколом, який був зафіксований на нараді у 

Верещук, віцепрем'єрки? Там були чітко визначені і терміни, і відповідальні, 

і необхідний порядок дій. 

Дякую вам. 

 

ШЕЙКО Ю.Є. Дякую, Михайло Якович. 

Я, з вашого дозволу, слово хочу передати Сергію Вікторовичу, 

директору департаменту по вугіллю, він прокоментує. Будь ласка. 

 

_______________. Добрий день всім присутнім. Михайло Якович, 

прошу по …(Не чути) та Лисичанську, по-перше, …(Не чути), він переданий 

…(Не чути)   в управління Міненерго 12 грудня 2023 року. Так, там дійсно 

було доручення, і Фонд держмайна, наскільки я розумію, опрацьовує це 

питання. Це по-перше. 

По-друге, вже є розпорядження Кабінету Міністрів України від 23 

серпня 2024 року щодо передачі із сфери управління до Фонду держмайна 

Лисичанськвугілля. І 13.09 цього року у нас була тут в міністерстві 

проведена робоча зустріч зі всіма генеральними директорами, враховуючи і 

Лисичанськвугілля, і Південнодонбаська №1, Сургая, на жаль, не зміг, його 

не було. І на тій нараді також опрацьовувалось питання щодо можливого 

погашення заборгованості, враховуючи Донецьку область, дві шахти, які 

самостійні, там Південнодонбаська і Сургая, але по Лисичанськвугіллю там 
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виникли проблеми іншого характеру. Він на нараді повідомив, що вони, коли 

виїжджали, він не зможе надати до Міненерго всю необхідну …(Не чути)  

документацію, вони нічого не змогли евакуювати і все залишилось там. 

Наразі міністерство думає, як з цим бути.  

А навіть сьогодні, я знаю, що опрацьовувалось питання директором 

шахти безпосередньо з "Вугіллям України" щодо можливості перерахування 

тих коштів. Наразі питання також остається на стадії вирішення. Як воно далі 

буде, я додатково готовий з вами зв'язатися і потім доповісти, як воно 

вирішиться там це питання. 

Дякую. 

 

_______________. (Не чути)  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дозвольте? …(Не чути) вивезення …(Не чути) з 

Мирноградвугілля, Селидіввугілля, Добропіллявугілля-видобуток. Якщо 

вивезені, чи вони належно зберігаються, чи не виникне така ситуація …(Не 

чути) 

 

_______________. …(Не чути) Перше.  

По-друге. Архіви вивозяться, ви ж знаєте також, там враховуючи 

Торецьк виводиться …(Не чути) По інших підприємствах, враховуючи 

Добропіллявугілля і Мирноградвугілля, також вивозиться і зберігається. Ви 

знаєте, …(Не чути)  І також було … (Не чути) В першу чергу ми приділяли 

зараз увагу, в мене є повний звіт по релокації обладнання, тобто …(Не чути) 

А за ту інформацію більш детально також уточню і, власне …(Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Зрозуміло. Дякую.  

Є ще запитання, колеги? Якщо немає у нас ще є одне питання, до якого 

ми перейшли тоді.  
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_______________. У мене є питання. Можна? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, прошу.  

 

_______________. Значить, я дуже дякую Михайлу Яковичу за те, що 

він підняв такі животрепещущие тему, тому що дійсно там проблема у нас 

дуже велика. Це мій округ. Це Селидіввугілля і Вугледар.  

Які у мене запитання? Перш за все це я уже наголошував на тому, що 

директори шахт по Селидіввугіллю, я задавав міністру енергетики це 

запитання, вони їх, в  принципі, заставили всіх рассчитаться, будемо 

говорити, щоб вони написали всі на звільнення. Десь і ще якісь зарплати 

виплачені, десь вони не виплачені. Але розрахункових коштів ніхто з них не 

получає. Мало того, що вони порушили законодавство, Конституцію, 

заставили їх, нажали на них, люди поплили, і вони їх, в принципі, всіх 

розрахували. От ті люди, яких заставляли це робити, то вони, дехто з них, хто 

не встиг навіть свої архіви вивезти, така як шахта "Україна", потім хлопці 

вивозили, які евакували і вони заходили в шахту, і вивозили ці документи. 

Прошу звернути увагу на це. І розрахункові кошти виплатити цим людям, 

тому що вони зараз виїжджають. Ми ж знаємо, як вони виїжджають, куди 

вони виїжджають, як вони живуть там, їм дуже потрібні ці кошти. І це, в 

принципі, Селидіввугілля, я вже почув відповідь по Вугледару, то я думаю, 

що там теж потрібно навести лад. І в чому я хочу зосередити і ще раз 

поставити такий акцент, знаєте в чому, потрібно все-таки взяти все в 

управленческие руки. Я на той нараді казав, я говорив про Селидіввугілля, 

що там уже наступають на п'яти, що потрібно все ж таки вивозити, робити. 

Ми дочекалися до того, що у нас великі проблеми з цим, що там робиться в 

Новогродівці у нас, що робиться в Українську. І я думаю, що таке ж сейчас і 

в Гірнику.  

Послухайте мене уважно, я теж напишу це звернення, і якщо ви будете 

доповідати, говорити Михайлу Яковичу, і включіть мене, будь ласка, потому 
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что у мене сьогодні забит мій чат шахтарочками, які кажуть про те, що 

розрахункових коштів ніхто не отримав на сьогоднішній день. І те, що це 

безобразие, яке твориться з нашим обладнанням, шахтним оборудованием... 

(Не чути) будемо казати так, то зверніть на це увагу, тому що це так не 

робиться.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, дозвольте коротенько, Андрій 

Михайлович?    

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Якович, тільки давайте уже справді 

коротенько тоді.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я.  Я в двох словах, я не буду час у нікого забирати. Як 

ми бачимо, що дуже повільно ми рухаємося разом з міністерством у 

вирішенні питання по вашим заборгованостям по зарплаті. Тому 

пропонується далі приймати на контроль, Андрію Михайловичу, нам з вами 

це питання. Перше.  

А друге, що все ж таки міністерству більш відповідально віднестись, 

коли людей звільняють в незаконний спосіб. Дуже багато юридичних 

компаній, які цим скористаються і на біді людей будуть заробляти за рахунок 

цих невиплачених людям зарплат. І будуть доходити аж до Європейського 

суду, і країна буде платити. Тому що фонд зарплати на Селидіввугілля вже 

перевищив 102 мільйони, якраз з урахуванням того, що колега Володимир 

говорив, Володимир Мороз, а 76 мільйонів фонд зарплати по 

Мирноградвугіллю за серпень місяць. І хотілось би, щоб у міністерстві більш 

відповідально віднеслися до цих питань. 

Дякую. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, зрозуміло. 

Тоді дякую Юрію Євгеновичу за те, що приєднався до засідання 

комітету. Проблема є, будемо слідкувати. Але є й певні такі позитивні 

сигнали. Те, що стосується боргів, звичайно, що борги потрібно зменшувати, 

тому що якщо заробітна плата зароблена, то вона має бути виплачена, і тут 

треба, щоб у нас в цьому плані був порядок і все було вчасно. Тому дякую по 

цьому питанню. 

І переходимо до наступного питання: щодо проблематики додаткових 

угод до договорів про постачання електроенергії для бюджетних установ. Я 

по цьому питанню пропоную просте і логічне рішення. Доручити Вікторії 

Олександрівні, яка підняла це питання, провести перемовини з економічним 

комітетом, бо це є Закон "Про публічні закупівлі", який є в їх предметах 

відання. Провести з ним  перемовини і або щоб вони запропонували свою 

редакцію, або щоб ми запропонували якусь свою редакцію змін, але 

уповноважити Вікторію Олександрівну на такі перемовини з економічним 

комітетом і вона  щоб там представляла наш Комітет з питань енергетики та 

житлово-комунальних послуг.  

Бо це, дійсно, стало проблемою, і виникло певне спотворення, виникло 

певне спотворення для тих постачальних компаній, які постачали 

електроенергію. І, можливо, ситуації були різні, але в більшості випадків все-

таки  об'єктивно, ми розуміємо чого,  було зростання цін на електроенергію 

відповідно і договори переглядалися. Тому що якщо зростає ціна на 

оптовому ринку, на ринку двосторонніх договорів, на внутрішньодобовому 

ринку, на ринку "на добу наперед" на РДНі, навряд чи хтось зможе продавати 

собі в збиток або продавати собі в збиток якийсь довгий період часу. 

Можливо, це може тривати тиждень чи місяць, ну я не вірю, що це може 

тривати навіть пів року. Тому потрібно цю проблему вирішувати. Вікторія 

Олександрівна, ви тоді від нашого комітету переговоріть з економічним 
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комітетом, що вони можуть зробити і як вони можуть тут прийняти якесь 

рішення по цьому питанню. Приймається? 

 

ГРИБ В.О. Андрій Михайлович, приймається. Але ще давайте тоді і 

Міністерство економіки і фінансів, тому що я вважаю, що їх роль буде дуже 

важливою. Ми ж розуміємо, від Кабінету Міністрів може це залежати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я тільки – за. Тільки їх ми уповноважити не можемо 

від комітету, а вас від комітету можемо.  

Тому давайте так зробимо. Якщо немає ніяких заперечень, тоді будемо 

так рухатися. І вам, умовно кажучи, тиждень часу на розмови з ними, на 

діалог з ними, на комунікацію. І там до середи-четверга наступного тижня, 

може, буде якась картинка, і ми вже тоді по тій картинці будемо дивитися, на 

яке рішення  ми можемо вийти.  

 

ГРИБ В.О. Але, якщо можна, все ж таки від комітету, щоб ми якраз і 

написали з приводу того, щоб це був офіційний лист на Наталуху, що ви мене 

уповноважуєте. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, підготуємо такий лист.  

Добре. Немає заперечень? Тоді всім дякую…  

Прошу, Михайло Леонтійович, "Різне".  

 

БОНДАР М.Л. Колеги, хто ще слухає нас, в першу чергу, напевно, 

щодо вас, пане Андрію. Я сьогодні вже неодноразово піднімав питання цієї 

публічної інформації зі сторони Міненерго, зі сторони різних енергетичних 

компаній державних. Тому що я не думаю, що приватники настільки вже не 

думають, що розказують, як вони там повідновлювали свої енергоблоки, 

скільки вони там закупили і все. Це питання вже неодноразово піднімалося 
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перед міністром енергетики. Він це чудово розуміє. Давайте, напевно, тоді 

зобов'яжемо Службу безпеки України, щоб вони реагували на тих, хто 

виливає в публічний простір цю всю інформацію, а потім туди прилітає. 

Тому що так виглядає, що це є, дійсно, на користь Росії працюють ті чи інші 

люди, показуючи, наприклад, що Україна вже досягла, наприклад, такого 

рівня відновлення, що може позволити собі експортувати електроенергію або 

що та чи інша ТЕЦ чи ТЕС буде там  запущена тоді-то,  тоді-то, тому що  ми 

вже там все відремонтували, або на складах такої-то там, наприклад, лежить 

вугілля і його буде там достатньо. Ну  це пряме просто запрошення 

москалям,  щоб туди прилетіло і все. 

Давайте ми від комітету відреагуємо на службу,  хай  вони притягують 

до відповідальності за пособничество Російській Федерації в обстрілах 

енергетичних об'єктів. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Якович... Леонтійович,  перепрошую,  

Михайло Леонтійович,  з вами і згоден,  і не згоден. Тому що згоден в тому,  

що не можна розкривати конкретні місця, конкретні локації, конкретні 

адреси тих об'єктів,  які от зараз відновилися, які запрацювали або які можуть 

запрацювати. А не згоден в тому плані, що у нас сьогодні на комітеті не 

прозвучало жодної назви електростанції, жодної адреси електростанції, і 

звучали лише такі фрази, що ми працюємо над тим, щоби до зими там 

запрацювала  наша теплова генерація, ми працюємо  над тим, щоб 

запрацювала теплова генерація, тільки вона велика, це і ТЕЦ,  і ТЕС,  і ТЕС 

велика,  і ТЕЦ маленька. То ніхто ні про які конкретні локації не говорив.  

Але загалом тут як можна не погодитися з тим, що треба думати  що 

говориш,  не болтати зайвого, особливо якщо мова йде про конкретні адреси,  

що там чи там якась електростанція, вже там туди навезли вугілля,  

відремонтували і вона от-от має запуститися. Звичайно, що такого не треба 

говорити. 
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Тому, якщо у нас є чутливі питання, ми переходимо без ютуба в 

закритий режим, а коли ми у відкритому режимі, то ми говоримо. Із 

суспільством все одно треба комунікувати,  ми говоримо, над чим ми 

працюємо, що ми хочемо будувати захисти, ми хочемо  будувати розподілену 

генерацію. Але ми максимально уникаємо конкретних адрес і назв 

конкретних об'єктів, які мають зараз запуститися,  які вже відремонтовані,  

які вже будуть працювати цього тижня чи наступного  місяця. Тому, я 

думаю, що і Служба безпеки це все прекрасно розуміє, і Служба безпеки над 

цим працює,  щоби,  скажімо так,  інформація не поступала  туди,  куди 

треба. Ну, я думаю,  що у нас на комітеті, в нас більш-менш в цьому... Я 

навіть такого не бачив, щоби  прямо після нашого комітету щось кудись, 

були якісь… 

 

БОНДАР М.Л. Пане Андрій, я ж не про комітет кажу, я кажу 

загально… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А загалом в країні, я згоден. 

 

БОНДАР М.Л.  Загально, там, де є публікації, де висловлюють про це, я 

ж не про комітет говорю. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Звичайно, є загальне правило, тут правильно. Я 

думаю, що служба так все прекрасно розуміє. І більше того, хто найкраще це 

розуміє, це самі ці електростанції, навіть якщо хтось відновився і зробив 

ремонт, вони сидять тихенько і нікому про це особливо не розказують. І 

навіть жителі там того ж самого міста дуже часто не знають, чи в них 

електростанція може працювати, чи не може працювати. Але на це треба 

звертати увагу. Ви праві, що на це треба постійно звертати увагу. 

Дякую всім за сьогоднішнє засідання комітету. І засідання комітету 

оголошую закритим.  


